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El sector fmctícola i la seva competitivitat

FA UNES sehnanes, vam ser al
Parlament Europeu i a la Co-
missió Europea a Brussel'les
per explicar la crisi de preus
que vam patir la campanya pas-
sada i per trobar solucions per-
què enguany no es.repeteixi el
mateix desastre. Fa un anyimig
que el Parlament Europeu i el
Consell de la Unió Europea
([JE) van adoptar un nou regla-
ment per fer front a les crisis
de preus que haurien {e per-
metre activar un seguit õe me-
sures.

Per això, durant les trobades
amb representants de la Comis-
sió Europea, la nostra pregun-
ta va ser per què no s'havia
aplicat aquest reglament. Vam
demanar que se'ns expliqués
exactament quan poden decla-

rar que hi ha pertorbació greu
de mercat i activar el mecanis-
me per pal.liar-ho.

Aquest mecanisme, d'acord
amb els paràmetres de la ma-
teixa Unió Europea, s'hauria
d'aplicar quan hi ha una dava-
llada del 3oo/o enels preus, en
referència a la mitjana dels úl-
tims cinc anys.Aquesta situa-
ció es va donar clarament I'any
passat, al començament de la
campanya de préssec i nectari-
na i ens preguntem per què no
es va aplicar aquesta mesura
per pal'liar la crisi de preus des
del començament.

La resposta de la Comissió
no té pèrdua, ens diuen que el
reglament que ells mateixos
han de fer complir, no el pen-
sen aplicarmaiper c¡þdes de

preus. És més, quan parlem
amb ells i els preguntem qui-
nes mesures han pres i quines
sancions han aplicat a l'Estat
francès, després que I'any pas-
sat trenquessin la lliure circu,
lació de mercaderies, tombant
els nostres camions de fruita,
ens diuen que cap. Ens diuen
que no en tenen constància i
que la gendarmeria no els ha
fet arribar cap informe. Com
els ha de fer arribar cap infor-
me si és la mateixa genãarme-
ria qui col'labora per omissió
quan tomben els camions...?

I això no és tot, quan abor-
dem el tema del mal que ens
esta fent el veto rus, la seva res-
posta és dir-nos que siguemmés
competitius i que busquem
nous mercats.Tot plegat, les res-
postes donades per la Comis-
sió Europea han estat molt la-
mentables.Aquesta no és l'Eu-
ropa que ens vénen, aquesta és
l'Europa negra i fosca que mal-
tracta els seus pagesos, i és evi-

dent que no podem continuar
aguantant aquest menyspreu
per part de les autoritats euro-
Pees.

En primer lloc, si es fa un re-
glament per.aplicar fnesures
per les crisis de preus, el que
han de fer és aplicanlo.Aixíma-
teix, la ministra d'Agricultura
espanyola hauria de fer una de-
fensa aferrissada del nostre sec-
tor.

En segon lloc, Europa hau-
ria d'aplicar una sanció exem-
plar a I'Estat francès per impe-
dir la lliure circulació de mer-
caderies. Pel que fa al veto rus,
és un greu problema per al sec-
tor, ja que se'ns tanca la porta
d'un mercat que ens funciona-
va prou bé. Cal recordar però
que aquesta porta també es
tanca per a tots els productors
europeus que exportaven a
Rússia i per això ara ens tro-
bem amb una competència fe-
rotge per buscar nous mercats.
El cas de la poma n'és un exem-

ple, ja que enguany a més de
no poder vendre'n a Rússia, ens
hem trobat tot el mercat eu-
ropeu envait de poma de Polò-
nia, bona part de la qual abans
anava a Rússia. Les conseqüèn-
cies per als nostres productors
de poma, igual com en préssec
o nectarina, han estat de preus
catastròfics en origen.

Caldrà lluitar contra aques-
ta Europa hipòcrita, que ens
demana ser més competitius,
però sense les mateixes regles
del joc. Es a dir, els productors
europeus tenim unes normes
de producció estrictes, però en
canvi Europa deixa entrar frui-
ta de fora sense respectar la
normativa que hem d'aplicar
els productors europeus. Algú
em pot dir com podem compe-
tir amb aquesta competència
deslleial? Unió de Pagesos con-
tinuarem fem pressió a Brus-
sel'les per canviar aquestes in-
justícies i per defensar el nos-
tre sector.


